
   

Utlåtande 2008: RVIII (Dnr 328-1825/2002, 445-374/2001) 

 

 

Sänkta taxor och utökade öppettider på stadens simhallar 
Motion av Christopher Ödmann (mp) (2002:34) 

 

Sänkta taxor och utökade öppettider på stadens simhallar 
Skrivelse av Christopher Ödmann (mp) 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2002:34) av Christopher Ödmann (mp) om sänkta taxor och ut-

ökade öppettider på stadens simhallar avslås. 

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande 

Skrivelse av Christopher Ödmann (mp) om sänkta taxor och utökade öppet-

tider på stadens simhallar anses besvarad med vad föredragande borgarrå-

det anför. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 

 

Ärendena 

 

Christopher Ödmann (mp) har inlämnat en skrivelse den 6 mars 2001 och en 

motion den 3 juni 2002 (2002:34) om sänkta taxor och utökade öppettider på 

stadens simhallar. I både skrivelsen och motionen framför Christopher Öd-

mann att taxorna vid simhallarna skall sänkas, möjligheterna att utöka öppetti-

derna skall undersökas och att ekonomiska resurser skall tillföras badverksam-

heten. 



Beredning 

 

Skrivelsen har remitterats till stadsledningskontoret och idrottsnämnden. Mo-

tionen har remitterats till stadsledningskontoret. 

Stadsledningskontoret anser i ett gemensamt svar till skrivelsen och motio-

nen att de avgifter som gäller vid stadens badanläggningar förefaller vara väl 

avvägda samt att badens öppettider är generösa. 

Idrottsnämnden anser att avgifterna inte bör ändras samt att öppettiderna är 

väl tilltagna och uppskattas av kunderna. 

 

Mina synpunkter 

 

Ett bärande mål i vår politik är att öka mängden vardagsmotion hos alla stock-

holmare, med särskilt fokus på barn och ungdomar. Det är avgörande för folk-

hälsan att fler rör sig mer. För att underlätta detta är det viktigt att det finns ett 

brett utbud av aktiviteter. Oavsett om det är simning eller annan motion ska 

det finnas tillgång till ändamålsenliga anläggningar. 

I budgeten för detta år görs därför en rekordsatsning på idrottsanläggningar. 

Hela 325 miljoner kronor investeras i olika idrottsprojekt. Bland annat renove-

ras Nälstabadet och Beckomberga simhall. I den sistnämnda anläggningen får 

handikappidrotten ett idrottscentrum med betydligt bättre förutsättningar än i 

dag. Det är särskilt angeläget att människor med funktionshinder ges möjlighe-

ter till idrott på goda villkor. 

Det är också glädjande att konstatera att besökssiffrorna på stadens simhal-

lar och gym stadigt ökar. När stadsledningskontorets tjänsteutlåtande skrevs 

fram i oktober 2002 konstaterades att mellan 1997-2001 hade de totala besöks-

siffrorna ökat med 31 procent. Efter ytterligare fem år, 2006, hade de ökat med 

ytterligare 32 procent. Under första kvartalet 2007 var det 5,4 procent, eller 

65 000 besökare, fler än motsvarande tid året innan. Ökningen har fortsatt 

under året. Det har också sedan tidigare införts familjerabatt på samtliga bad. 

Vi bedömer att vi även fortsättningsvis kommer att kunna redovisa ökande 

besökstal och därmed både bättre folkhälsa och högre intäkter. Det blir en 

positiv spiral som i slutändan gynnar både besökare på stadens bad och skatte-

betalarna.  

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2002:34) av Christopher Ödmann (mp) om sänkta taxor och 

utökade öppettider på stadens simhallar 



3. Skrivelse av Christopher Ödmann (mp) om sänkta taxor och utökade 

öppettider på stadens simhallar 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarrådet Roger Mogert (s) enligt följande. 

 

Jag föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

1. I huvudsak godkänna föredragande borgarrådets förslag till beslut. 

2. Därutöver anföra följande. 

 

I arbetet med att uppmuntra stadens invånare till idrott och rörelse, krävs det att priser-

na för olika aktiviteter är rimliga och möjliga för alla att klara av. Där det är möjligt är 

det viktigt att staden underlättar för invånare att ta steget och besöka en anläggning. 

Taxorna kan vara direkt avgörande för tillgängligheten, där en för hög taxa kan inne-

bära att alla inte har möjlighet att betala ett högre pris och på så vis utestängs från 

verksamheten. 

Simhallarna är viktiga delar av stadens idrottsliga verksamhet. I dessa anläggningar 

kan vi erbjuda kvalitativ verksamhet för alla stadens invånare. Det är viktigt att verk-

samheter dessa står till hela stadens förfogande och att staden har möjlighet att påverka 

dem även i framtiden. 

Det borgerliga förslaget till upphandling av verksamheterna i stadens simhallar ris-

kerar att leda till prishöjningar och att kvalitetsförsämringar, samtidigt som staden har 

sämre möjlighet att påverka en sådan negativ utveckling. Privatiseringsivern hos den 

borgerliga majoriteten leder till att de genomför stora upphandlingar, utan att tänka på 

eventuella konsekvenser för verksamheten. 

Familjerabatten för samtliga simhallar i staden var en reform som infördes under 

mandatperioden 2002-2006. Rabatten är ett positivt initiativ som uppmuntrar familjer 

att gå till simhallen genom att göra det billigare. 

För att utveckla verksamheten ytterligare för stadens simhallar krävs ökande resur-

ser. Samtidigt som den borgerliga majoriteten säger sig satsa på simkunnighet väljer 

de att göra besparingar på idrottsverksamheten i staden. En besparing som naturligtvis 

riskerar att drabba även simhallarna och i förlängningen simkunnigheten. 

 

Reservation anfördes av borgarrådet Ann-Margarethe Livh (v) enligt följande. 

 

Jag föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2002:34) av Christopher Ödmann (mp) bifalls. 

 



Jag föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta för egen del 

följande 

Skrivelse 445-374/2001 av Christopher Ödmann (mp) besvaras med vad som an-

förs i det följande: 

 

Vänsterpartiet har i sitt förslag till budget för 2008 föreslagit införande av personalne-

utrala kort till stadens simhallar samt gratis bad för barn och ungdomar. Det Christo-

pher Ödmann föreslår i motionen är således ett steg i rätt riktning. Den nuvarande 

borgerliga majoritetens konkurrensutsättning av driften av idrottsanläggningar är dock 

helt fel väg att gå. Stockholms stad ska överhuvudtaget inte medverka till att driften av 

idrottsanläggningarna konkurrensutsätts. Den nuvarande borgerliga majoriteten rear i 

första hand ut sim- och idrottshallar där det enligt en analys av marknaden finns priva-

ta intressenter. En majoritet av stadens personal vill dock att deras verksamheter även 

fortsättningsvis ska drivas i kommunal regi.  

Den nuvarande borgerliga majoriteten säljer ut våra gemensamma tillgångar med 

sådan hastighet att det snart inte finns några kommunala alternativ till exempelvis 

privata badanläggningsföretag. När privata aktörer går in i verksamheter som vanligt-

vis drivs i gemensam regi får det dessutom ofta till följd att tillgängligheten och kvali-

teten minskar, d.v.s. inträdespriser och avgifterna höjs samt personal sägs upp.  

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 

kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2002:34) av Christopher Ödmann (mp) om sänkta taxor och ut-

ökade öppettider på stadens simhallar avslås. 

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande 

Skrivelse av Christopher Ödmann (mp) om sänkta taxor och utökade öppet-

tider på stadens simhallar anses besvarad med vad föredragande borgarrå-

det anför. 

 

 

Stockholm den 

På kommunstyrelsens vägnar: 

K R I S T I N A  A X É N  O L I N  

 

Madeleine Sjöstedt 

Anette Otteborn 



ÄRENDET 

 

Christopher Ödmann (mp) har inlämnat en skrivelse den 6 mars 2001 och en 

motion den 3 juni 2002 (2002:34) om sänkta taxor och utökade öppettider på 

stadens simhallar. I både skrivelsen och motionen framför Christopher Öd-

mann att taxorna vid simhallarna skall sänkas, möjligheterna att utöka öppetti-

derna skall undersökas och att ekonomiska resurser skall tillföras badverksam-

heten. 

 

BEREDNING 

 

Ärendena har remitterats till stadsledningskontoret och skrivelsen har också 

remitterats till idrottsnämnden. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 13 oktober 2002 behand-

lar såväl skrivelse som motion, och har i huvudsak följande lydelse. 

 

Statistik över antalet badbesök redovisas regelbundet i idrottsnämnden. Statistiken 

över besöksutvecklingen under åren 1997 t.o.m. 2001 visar att det totala antalet besö-

kare till stadens simhallar har ökat med cirka 31 %. 

De avgifter som gäller vid stadens badanläggningar förefaller vara väl avvägda. 

Sett ur ett regionalt perspektiv är avgifterna för barn och ungdomar ganska låga i 

Stockholm, medan avgifterna för vuxna är relativt höga. Detta stämmer bra överens 

med kommunfullmäktiges inriktning att barn och ungdomar skall prioriteras. På baden 

finns det familjerabatt som gäller både för en vuxen och två barn och för två vuxna 

med barn. 

Öppethållandet vid stadens simhallar är generöst. Det går att simma före arbetet, 

om man så önskar, eftersom baden flera dagar i veckan öppnar 6.30. Det går också att 

bada framtill 21.00 flera kvällar i veckan. På helgerna öppnar baden mellan 9.00 och 

10.00 och håller öppet till mellan 17.00 till 18.00 på kvällarna. Att utöka öppethållan-

detiderna skulle kräva mer resurser. Det kan dock vara möjligt att överväga att ändra 

öppethållandetiderna, t.ex. genom att öppna senare och stänga senare. Sådana föränd-

ringar skulle kunna aktualiseras i det årliga öppethållandeärende som idrottsnämnden 

tar ställning till. 

När det gäller eventuellt ökade ekonomiska resurser till stadens badverksamhet så 

är det kommunfullmäktige som gör avväganden mellan olika nämnder och tar ställning 

till resurstilldelning i samband med beslut om stadens budget. 

 



 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 29 augusti 2001 att över-

lämna idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 

skrivelsen. 

 

Reservation anfördes av Kersti Py Börjeson m.fl. (s) och Majken Wennberg 

(v), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Peter Nilsson (mp), bilaga 1. 

 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 7 augusti 2001 har i huvud-

sak följande lydelse. 

 

Idrottsförvaltningen har uppfattningen att de avgifter som gäller vid stadens simhallar 

inte bör ändras. Avgifterna är enligt förvaltningen relativt väl avvägda. Sett ur ett regi-

onalt perspektiv är avgifterna för barn och ungdomar ganska låga i Stockholm, medan 

avgifterna för vuxna är relativt höga. Detta stämmer också bra överens med idrotts-

nämndens allmänna inriktning att prioritera barn och ungdomar. 

Om priserna sänks måste det kompenseras antingen genom besparingar i verksam-

heten eller intäktshöjningar inom andra områden.  

Idrottsförvaltningen anser att öppethållandet vid stadens simhallar är relativt gene-

röst. Möjlighet finns självklart att utöka öppethållandetiderna, men det kräver då extra 

resurser. De besökare som kan förväntas komma under dessa tider kommer generellt 

sett inte att kunna bidra med intäkter till förvaltningen som uppväger de kostnaderna 

för att hålla öppet.  I några fall kan dock övervägas att ändra öppethållandetiderna, att 

exempelvis öppna senare och stänga senare. Sådana mindre förändringar bör enligt 

förvaltningen aktualiseras i det årliga öppethållandeärende som idrottsnämnden tar 

ställning till.  

 



Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Idrottsnämnden 

 

Reservation anfördes av Kersti Py Börjeson m.fl. (s) och Majken Wennberg 

(v) till förmån för framställt yrkande enligt följande  

 

Idrottsnämnden beslutar 

att delvis godkänna förvaltningens svar på skrivelse från Py Börjeson (s) 

att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande samt nämndens beslut till kommun-

styrelsen som svar på skrivelse från Christopher Ödmann (mp) 

att uppdra åt förvaltningen att återkomma till nämnden med förslag på införande av 

familjerabatt vid samtliga bad 

 

Förvaltningen menar att det är rimligt att hänföra den redovisade nedgången i anta-

let besökande barn under sju år mellan 1998 och 1999 till den prishöjning för vuxna 

som genomfördes i mars 1999. Man hävdar också att ett antal studier ger belägg för att 

priset påverkar efterfrågan, att en prissänkning med största sannolikhet skulle leda till 

fler besök och att det särskilt skulle göra det lättare för priskänsliga grupper att besöka 

anläggningarna oftare. 

Nämnden uppdrar därför åt förvaltningen att återkomma med ett förslag om att in-

föra familjerabatt vid samtliga bad. I dag finns familjerabatter enbart vid Eriksdalsba-

det och Husbybadet trots att tre av baden – Eriksdal, Husby och Vällingby – har en 

avgift för barn från 4 års ålder. 

I övrigt hänvisas till den samlade oppositionens krav på generella prissänkningar 

vid stadens badanläggningar. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Peter Nilsson (mp) enligt följande 

 

Om jag hade haft yrkanderätt hade jag föreslagit idrottsnämnden besluta att som svar 

till kommunstyrelsen på Christopher Ödmanns skrivelse (tillika Py Börjesons skrivelse 

till idrottsnämnden) anföra följande: 

Man måste se stadens sim- och idrottshallar ur ett friskvårdsperspektiv. Genom sin 

existens ger de möjlighet att utöva olika aktiviteter som leder till hälsa och därmed 

minskar samhällets totalkostnader. Målet skall därför vara att öka antalet besök. Detta 

kan göras med sänkta taxor och ökade öppettider vilket också kräver att man kan be-

höva tillföra baden ökade ekonomiska resurser. 



Bilaga 2 

 
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

 

 

2002:34 

  

  

2002:34 Motion av Christopher Ödmann (mp) om sänkta taxor 

och utökade öppettider på stadens simhallar 
 

 

Tillgång till bad och simmöjligheter betyder mycket för människors livskvali-

tet och hälsa. Samtidigt innebär nivån på badavgifterna att många människor 

idag inte känner att de har råd att besöka stadens simhallar för att regelbundet 

kunna motionera genom simning. Detta är allvarligt då staden samtidigt satsar 

på nya bad och simhallar och att dessa satsningar är en viktig del i den före-

byggande hälsovården. Bad och simning är dessutom roligt och främjar hälsa 

och välbefinnande. 

 Jag anser därför att badavgifterna på stadens simhallar bör sänkas för att 

möjliggöra för fler att kunna simma och bada regelbundet.  

 Besökstiderna är också något som har betydelse för om fler människor ska 

kunna utnyttja stadens bad. Det borde finnas intresse för att se om inte utrym-

me finns att ta i anspråk även olika udda tider. Jag anser därför att besökstider-

na bör utökas för att skapa möjligheter för fler att besöka stadens bad. 

 Det är viktigt att en utökning av öppettiderna sker på ett sådant sätt så att 

inte olika föreningar och simklubbar trängs undan.  

 För att genomföra dessa förslag behöver ekonomiska resurser tillföras sta-

dens badverksamheter. 

 Med anledning av ovanstående yrkar jag att kommunfullmäktige beslutar 

att 

1. sänka taxorna för besöken till stadens simhallar 

2. undersöka möjligheten att öka öppettiderna på stadens simhallar 

3. tillföra ekonomiska resurser till stadens badverksamheter. 

 

Stockholm den 3 juni 2002 

Christopher Ödmann 


